
SESlÓN ORDINARIA CELEBRADA POLO PLENO D0 CONCELLO O DÍA 
28 - MAIO - 2008 

ORDE DO DIA 

APROBACIÓN DAS ACTAS DAS DÚAS ÚLTIMAS SESIÓNS. 

DAR CONTA DE EXPEDIENTES ADMINISTRATIVOS DE MODIFICACIÓN DE CRÉDITO. 

APROBACIÓN INICIAL, NO SEU CASO, DO ORZAMENTO XERAL EXERCICIO 2008. 
RECOÑECEMENTO EXTRAXUDICIAL DE DÉBEDAS. 
EXPEDIENTE DE INVESTIGACIÓN DA NATUREZA XURÍDICA DUN CAMIÑO EN SANTO 
PAIO DE ABAIXO-REBOREDA. 

EXPEDIENTE DE INVESTIGACIÓN ,DA NATUREZA XURÍDICA DUN CAMIÑO NA 
ESTRADA DE CABEIRO A TRASMANO. 
MODIFICACIÓN REGULAMENTO ORGÁNICO DO CONCELLO. 

ACTIVIDADE DE CONTROL DO PLENO: 
DAR CONTA DE RESOLUCIÓNS DA ALCALDÍA E CONCELLEIROS DELEGADOS. 

8.2.- MOCIÓNS. 

8.2.1.- MOCION DO GRUPO MUNICIPAL DO PARTIDO POPULAR, S/ SOLICITUDE AO SERGAS 
DE CREACION PRAZAS DE PEDIATRIA.- ' 

8.2.2.- MOCIÓN DO GRUPO MUNICIPAL DO PARTIDO POPULAR, S/ BEIRARRÚAS NA 
ESTRADA A PEINADOR NA PARROQUIA DE CEDEIRA.- 
8.3.- ROGOS E PREGUNTAS. 

Na Casa do Concello de Redondela, sendo as vinte horas e trinta minutos do día vinteoito de maio 
dous mil oito, baixo a Presidencia do Sr. Alcalde, D. XAIME REI BARREIRO e a asistencia dos/as Sras/as 
Concelleiros/as: D. EDUARDO JOSÉ REGUERA OCAMPO, D. EMILIO GONZÁLEZ IGLESIAS, D‘. 
LAURA LAGO ALLER, D“. MARIA ALBINA REBOREDO SURIS, D. MANUEL IGLESIAS CARRERA, 
D. CARLOS GONZÁLEZ FERNÁNDEZ, D‘. ISABEL CASTRO PIEDRAS, D‘. FRANCISCA CANAL 
GÓMEZ, D. JUAN TIZÓN CABALEIRO, D. JOSÉ ALBERTO PAZOS COUÑAGO, D. MIGUEL ANGEL 
ALVAREZ BALLESTEROS, D‘. HERMINDA QUELLE FERNÁNDEZ, DONA. MARIA LORENA LÓPEZ 
RODRÍGUEZ, D. CANDIDO VILABOA FIGUEROA, D‘. LAURA ALONSO GÓMEZ, D. XOSÉ CARLOS 
PAZOS DOCAMPO, D“. MARÍA ANXELES BABARRO FERNÁNDEZ, D‘. ROSA MARIA COSTAS 
ESTÉVEZ, D. ALEJANDRO BASTOS FERNÁNDEZ, e D. BENIGNO GARCÍA-LUENGO MONTERO, 
tamén asistiu o Sra. Interventora Xeral do Concello D“. AGUEDA BELLO VALDÉS, actuando como 
Secretaría a Secretaria da Corporación DONA. ANA BEGOÑA MERINO GIL, constitúese o Pleno do 
Concello, en sesión ordinaria, conforme á convocatoria e de acordo coa Orde do Dia.
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INCIDENCIAS.- 

A concelleira DONA. ANXELES BABARRO FERNÁNDEZ, incorporouse á sesión no debate do 
punto terceiro da Orde do Día.- 

Con carácter previo no tratamento dos asuntos incluídos na Orde do Día, a Corporación garda un 
minuto de silencio en lembranza das víctimas da violencia de xénero.- 

A Presidencia declara aberta a sesión, en primeira convocatoria, procedéndose a trata-los puntos da 
Orde do Dia.- 

1.- APROBACIÓN DAS ACTAS DAS DÚAS ÚLTIMAS SESIÓNS.- 
Dada conta das actas das dúas últimas sesións, o Pleno do Concello, en votación ordinaria e por 

unanimidade dos/as seus membros presentes, sendo vinte votos a favor (8 do PSdeG-PSOE, 8 do PP, 2 do 
BNG, e l do PG), acorda prestar aprobación ás actas das sesións celebradas con carácter extraordinario, e 
ordinario, o día 29 de abril de 2008, debéndose rectificar na páxina 15 da sesión ordinaria o erro padecido na 
transcrición, onde pon Sr. Pazos Docampo debe por Sr. Pazos Couñago.- 

, 
2.- DAR CONTA DE EXPEDIENTES ADMINISTRATIVOS DE MODIFICACIÓN DE 

CREDITO.- 

Dada conta dos seguintes expedientes administrativos de modificación de crédito: 

- 8/08, aprobado por Decreto da Alcaldía de data 01.04.08, mediante incorporación de remanentes de 
crédito (con financiamento afectado) ao orzamento prorrogado do Concello de Redondela para o ano 2008, por 
importe de 370.571,05 euros. 

- 11/08, aprobado por Decreto da Alcaldía de data 07.05.08, mediante xeración de crédito, por importe 
de 33.000,00 euros. 

- 12/08, aprobado por Decreto da Alcaldía de data 080508, mediante xeración de crédito por importe 
de 47.499,40 euros. 

Non se formulan observacións, e o Pleno do Concello, dase por enterado dos expedientes 
administrativos de modificación de crédito anteriormente relacionados.- 

3.- APROBACIÓN INICIAL, NO SEU CASO, DO ORZAMENTO XERAL EXERCÍCIO 2008.- 
ANTECEDENTES.- 

Dictame da Comisión Informativa de Facenda e Patrimonio de data 21 de maio de 2008, que transcrito 
dí: 

"Visto o expediente administrativo correspondente ao orzamento xeral do Concello de Redondela para 
o ano 2008. 

Votación e dictame:



A Comisión Informativa de Facenda e Patrimonio, co voto favorable dos Sres. Concelleiros do Grupo 
Municipal do PSdeG-PSOE (4), do BNG (2), a abstención do Grupo Municipal do PP (4), e do Grupo 
Municipal do PG (l), emite o dictame seguinte: 

Primeiro-Resolver (ao abeiro do disposto no artigo 2l7.2 do Real Decreto Lexislativo 2/2004, do 5 de 
marzo, polo que se aproba o texto refundido da Lei reguladora das facendas locais) tódolos reparos fonnulados 
pola Interventor Xeral do Concello de Redondela nun infonne do día 16.05.08, referencia 30/2008. 

Segundo.- Aprobar provisoriamente o orzamento xeral do Concello de Redondela para o exercicio do 
ano 2008, cos seguintes resumos por capítulos dos tres orzamentos integrados no xeral: 

Orzamento do Concello. 

Ingresos ............................ .. 19.286.411,32 euros 
Gastos .............................. .. 19.286.411,32 euros 

Organismos autónomos administrativos: 

Centro deportivo municipal. 

Ingresos ........................... .. 107.875,94 
Gastos ............................. .. 107.875,94 

Conservatorio de música. 

Ingresos .......................... .. 356.443,78 
Gastos ............................ .. 356.443,78 

Orzamento consolidado. 

Ingresos ........................ .. l9.392.687,32 
Gastos .......................... .. l9.392.687,32 

a) Orzamento do Concello. 

Ingresos 

Cap. Denominación Euros 

Impostos directos 5_282_555,65 
Impostos indirectos 900000,00 
Taxas e outros ingresos 2.033.557,00 
Transferencias correntes 7_898_159,63 
Ingresos patrimoniais 316.338,26 
Enaxenación investimentos 720.000,00 
Transferencias de capital 1.271.788,76 
Activos financieiros 24_000,o0 
Pasivos financeiros 840012,02 

\O®\JO\UI-hla)l\)— 

Total ingresos 19286.41 1,32 

Gastos de persoal 6_]90_475,57 
Gastos en bens correntes e servizos 6.025.219,63
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Gastos ‘ ' ' 

.. 309.571,15 
Transferencias correntes 958.332,47 
Investimentos reais 4.545.026,20 
Transferencias de capital 343.057,03 
Activos financieiros 24.000,00 
Pasivos financieiros 890.729,27 

Total gastos l9.286.41 1,32 

Orzamento do organismo autónomo administrativo "Centro deportivo municipal". 

Estado de ingresos Euros 

Taxas e outros ingresos 
Transferencias correntes 107.875,94 
Ingresos patrimoniais. 

Total ingresos 107.875,94 

Estado de gastos 

Gastos de prsoal 53.246,02 
Gastos de bens correntes e servizos 5 l .78l,3l 
Investimentos reais 2.848,61 

Total gastos 107.875,94 

Orzamento do organismo autónomo administrativo "Conservatorio de música". 

Estado de ingresos Euros 

Taxas euoutros ingresos 63.792,00 
Transferencias correntes 292.651,78 

Total ingresos 356.443,78 

Estados de gastos 

Gastos de persoal 338.914,07 
Gastos en béns correntes e de servizos 15.150,00 
Transferencias correntes 300,51 
Investimentos 2.079,20 

Total gastos 356.443,78 

Resumo do orzamento consolidado. 

In grcsos 

Impostos directos 5.282.555,65 
Impostos indirectos 900.000,00 
Taxas e outros ingresos 2.097.349,00 
Transferencias correntes 7.940.643,63 
Ingresos patrimoniais 3 l 6.338,26 
Enaxenación de investimentos 720.000,00



Gastos 

Cap. l 

Cap. 2 
Cap. 3 
Cap. 4 
Cap. 6 
Cap. 7 
Cap. 8 

Transferencias capital 
Activos financieiros 
Pasivos financieiros 

Total ingresos 

Gastos de prsoal 
Gastos bens correntes e servizos 
Gastos financieiros 
Transferencias correntes 
Investimentos reais 
Transferencias capital 
Activos financieiros 

1.271.788,76 
24.000,00 

840.012,02 

l9.392.687,32 

6.582.635,66 
6.092. l 50,94 

309.571 ,l 5 
600.589,26 

4.549.954,01 
343.057,03 
24.000,00 

Cap. 9 Pasivos financieiros 890.729,27 

Total gastos l9.392.687,32 

Terceiro.- Proceder á publicación no Boletín oficial da Provincia de Pontevedra de anuncio polo que 
se expoña ao público o expediente e acordo adoptado, facendo constar que por prazo de quince días hábiles os 
interesados indicados no artigo 22.1 do R.D. 500/90, do 20 de abril, poderán examinalo e formular as 
reclamacións ás que se refiere o apartado 2 do artigo citado. 

Cuarto.- O orzamento xeral considerarase definitivamente aprobado se durante o periodo de 
exposición ao público non se presentaran reclamacións, entrando en vigor previa inserción no Boletín Oficial 
da Provincia de Pontevedra dun resume por capítulos de cada un dos presupostos que o integran. 

Quinto.- Do orzamento definitivamente aprobado remitirase copia aos órganos competentes do Estado 
e da Xunta de Galicia" 

INTERVENCIÓNS.- 

O concelleiro señor Garcia Luengo manifesta que o seu grupo non vai a apoiar o orzamento porque, 
entre outras cousas, non están de acordo en que se presente con seis meses de retraso, o que desvirtua a sua 
natureza como instrumento de previsión de gastos e ingresos. Considera que con iso se da un mal exemplo aos 
cidadáns que pagan relixiosamente os seus irrrpostos e pon coma exemplo ao Concello de Vigo que o tiña 
aprobado ao iniciarse o ano. Sinala que no orzamento constatan unha ausencia total de proxectos e se lamenta 
de que Redondela estea paralizada porque o PXOM segue sen presentarse ao pleno e o municipio continua sen 
solo industrial. Pensa tamén que non se fai nada por promocionar o turismo e non ve ningunha mellora no 
orzamento, nin para o saneamento nos barrios, nin para mobiliario urbanometc. Indica que a función do 
Partido Galeguista, como oposición, é criticar ao goberno e non entende cómo o BNG estando na oposición 
utilizaba tódolos recursos mediáticos para criticar ao goberno pero non o fai agora que teñen un soldo que 
cobrar. Continua a dicir que falta un control de gastos e que deberían facer caso aos informes de intervención. 
Tamén pide que se dialogue coa oposición para sacar adiante temas como os do PXOM e afirma que están 
dispostos a colaborar. 

0 concelleiro señor Pazos Docampo di que á vista da intervención do voceiro do PG lle parece que 
poden votar en contra ou a favor. Estima que lles faltan argumentos e non sabe cómo se pode criticar a postura 
do goberno cando éste ainda non falou. Sinala que este ano lles falta o guión e que no orzamento van catro 
millóns e medio de euros en investimentos e experimenta un incremento equilibrado con respecto a anos 
anteriores. Considera que da cumprimento ao pactado entre o BNG e o PSOE ainda que acepta que ven
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demasiado tarde e isto non lle parece unha boa práctica ainda que tampouco razón para votar en contra. En 
xeral considera que é Satisfatoria e votarán a favor. 

A concelleira señora Canal Gómez dí que segue a haber un buen guión co informe de Intervención e 
que o goberno prometeu que o orzamento se aprobaría no mes de decembro. Di tamén que hai unha bicefalia 
entre os dous concelleiros do goberno con competencias en facenda e que isto non é bo. Tamén lle parece que o 
goberno está a permitir que outras administracións destruan o noso entorno e para proba poden ir a San Esteban 
de Negros. En canto á cuestión do persoal do Concello, que supón máis de 6 millóns dos 19 do orzamento, 
indica que o informe da interventora sinala a necesidade de que se leve a cabo a relación de postos de traballo é 
dicir, que se faga unha programación das necesidades en materia de recursos humanos e non como fan ata 
agora, que contratan á xente sen criterio según van xurdindo as necesidades. Considera que a débeda do 
Concello é moi importante e se incrementa máis cando comproba que está previsto financiar os investimentos 
ao 100% con préstamos. Tamén di que no orzamento non se da resposta a moitas promesas que fixeron no 
pasado como o paseo marítimo, o talaso de Chapela, o novo auditorio, programas para xoves e maiores. Sinala 
que algúns dos investimentos previstos son, de momento, fume, como o da Marisrna, dado que somentes 
presentaron un proxecto e solicitaron a subvención e, nembargantes, renuncian a un proxecto que xa tiña 
financiación a través do Proder o que deixa pendente unha actuación prevista para o entorno de Reboreda. Lle 
parece pouca a consignación orzamentaria que se adica para as asociacións xuvenís, as emerxencias 
socrars.. .etc 

O concelleiro señor Gonzalez Iglesias di que para valorar a totalidade das consignacións para os 
diferentes fins debe ter en conta a totalidade das partidas que se adican a cada finalidade e non somentes unha 
como pasa no caso da xuventude ou das instalacións deportivas. Di que a débeda do Concello se atopa por 
debaixo da mitade do límite e que proxectos como o do auditorio non vai a figurar no orzamento porque o 
Concello non pon un duro. Indica que aos gastos previstos en auga e saneamento ascenden a máis de un millón 
de euros, así como a 800.000 euros os de vias públicas e máis do 6% do orzamento se adica a servizos sociais. 
Tamén que va unha partida prevista para realizar o catálogo de postos de traballo e que de tódolos xeitos a 
carga do gasto do persoal é do 30%, cousas que xa quixeran outros concellos. Con respecto ao afirmado polo 
voceiro do PG dí que son os primeiros que pensan que agora o feito de ter o PXOM aprobado ten incidencia 
económica e que este non está parado xa que o Concello non ten a culpa de ter que adaptarse aos cambios 
normativos. 

O concelleiro señor Garcia Luengo califica de “artista político” ao voceiro socialista por canto lle 
parece que vive nun mundo virtual. Di que non fixeron ata agora ningunha campaña para atraer o turismo e que 
Redondela ten moitas carencias ainda que volve a ofrecerlle a colaboración do seu grupo. 

O concelleiro señor Pazos Docampo dí que a voceira do PP deu uns números incorrectos con respecto 
a débeda e que se o orzamento é unha previsión sí e lóxico que apareza a posible aportación municipal ao 
proxecto da Marisma Tamén dí que non facer obras, como a prevista co Proder, en zonas que logo se van a 
quedar dentro do plan Urban é unha cuestión de congruencia. 

A concelleira señora Canal Gómez dr' que segue sen entender que renuncien a proxectos como o do 
Proder e estima que o goberno lles falta interese e planificación e que a oposición por non ter non ten nin onde 
reunirse. Aconsella ao voceiro do PSOE un cursiño de reciclaxe para que non cometa tantas ilegalidades. 
Refírese tamén aos investimentos que ten previstos a Deputación Provincial e se pregunta porque non esixen 
unha gardería para Chapela. 

O concelleiro señor González Iglesias di que cando a voceira non sabe que' dicir con respecto ao 
presuposto adícase a regalar os oídos e non ten en conta que tódolos grupos cobran 12.000 euros do Concello 
para poder reunirse onde queiran. Tamén sinala que a aportación do Estado ao orzamento é moi superior á da 
Deputación en cuxos plans sempre parecen sair perxudicados os concellos de máis de 20.000 habitantes. Di que 
algúns dos investimentos que cita a voceira corresponden á Xunta, na que o PP gobernou durante 16 anos.



VOTACIÓN E ACORDO.- 

Sometido o asunto a votación, o Concello Pleno, en votación ordinaria e por maioría dos/as Sras/as 
Concelleiros/as, sendo once votos a favor (8 do PSdeG-PSOE e 3 do B.N.G.) e dez votos en contra (8 do PP e 2 
do P.G.), prestoulle a súa aprobación ao dictame da Comisión Informativa de Facenda e Patrimonio nos 
antecedentes transcrito, coas modificacións propostas polo concelleiro D. Emilio González Iglesias, de 
cambialo destino da partida 451 lA 78001 subvención obras Centro Cultural de Trasmañó (Cultura), á partida 
463 lA 78001 Subv. Obras Centro Cultural de Trasmañó (Participación Cidadá), así como con respecto ao 
Orzamento do Organismo autónomo Centro Deportivo Municipal, a incorporación da partida 452IE94I00, 
polo importe de 59,60 euros, que se rrrinorará da partida 452lE2l200.- 

4.- RECOÑECEMENTO EXTRAXUDICIAL DE DÉBEDAS.- 
ANTECEDENTES.- 

Dictames (6) da Comisión Informativa de Facenda e Patrimonio de data 21 de maio de 2008, que 
transcritos dín: 

"Vista a proposta da Alcaldia que transcrita dí: 

"Vista a providencia da Alcaldia de data 16.05 .08. 

Visto o informe da Intervención Municipal 31/08 de l6.05.08. 

Esta Alcaldía proponlle ao Concello Pleno a adopción do seguinte acordo: 

Primeiro.- Aprobar o recoñecemento extraxudicial de diferentes horas extraordinarias por importe de 
33.341,42 euros co seguinte desglose adxunto. 

Segundo.- Proceder á aprobación de gastos por servizos e subministros prestados por importe de 
70.096,98 euros (22 facturas) segundo o desglose que figura no expediente. 

Terceiro.- Supeditar a eficacia do presente acordo á entrada en vigor do orzamento para o ano 2008. 

Votación e dictame: 

A Comisión Informativa de Facenda e Patrimonio, co voto favorable dos Sres. Concelleiros do Grupo 
Municipal do PSdeG-PSOE (4), do BNG (2), a abstención do Grupo Municipal do PP (4), e do Grupo 
Municipal PG (l), dictaminou favorablemente a proposta da Alcaldía antes transcrita." 

"Vista a proposta da Alcaldía, de data 16.05.08, que transcrita dí: 

Vista a providencia da Alcaldía de data 16.05.08. 

Visto o informe da Interventora de data 16.05.08. 

Esta Alcaldía proponlle ao Concello Pleno a adopción do seguinte acordo: 

Recoñecer as 43 facturas do anexo l por un importe total de 70.506,64 euros. 

Votación e dictame:
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A Comisión infomiativa de facenda e patrimonio, co voto favorable dos Sres. Concelleiros do Grupo 
Municipal do PSdeG-PSOE (4), do BNG (2), a abstención do Grupo Municipal do PP (4), e do Grupo 
Municipal do PG (1), dictaminou favorablemente a proposta da Alcaldía antes transcrita." 

"Vista a proposta da Alcaldía, de data 16.05.08, que transcrita dí: 

"Vista a certificación técnica núm. 5 da obra de pavimentación e mellora camiños-municipais 
redondela (PAM 2006-2008/anualidade 2007) polo importe de 65.984,71 €, obras adxudicadas á empresa CONSTRUCCIONS OBRAS E VIAIS, S. A. (COVSA). 

Visto o informe da Intervención municipal, núm. 26/2008 de data 16 de maio de 2008, proponse: 

Primeiro.- Recoñecer extraxudicialmente os créditos e aproba-la devandita certificación de obra núm. 
5, polo indicado importe de 65.984,71 G, imputando o seu pagamento á partida 08.51 1.RI.61 1.00. 

Seggdo.- Deducir do importe da certificación, a cantidade de 554,49 G correspondente aos gastos de 
subdirección de obra (1% do importe de execución material, máis o 16% do IVE." 

Votación e dictame: 

A Comisión Informativa de Facenda e Patrimonio, co voto favorable dos Sres. Concelleiros do Grupo 
Municipal do PSdeG-PSOE (4), do BNG (2), a abstención do Grupo Municipal do PP (4), e do Grupo 
Municipal PG (l), dictarninou favorablemente a proposta da Alcaldía antes transcrita." 

"Vista a proposta da Alcaldía, de data 16.05.08 que transcrita dí: 

"Vista a certificación técnica núm. 6 da obra de pavimentación e mellora camiños-municipais 
redondela (PAM 2006-2008/anua1idade 2007) polo importe de 127.910,90 G, obras adxudicadas á empresa 
CONSTRUCCIÓNS OBRAS E VIAIS, S. A. (COVSA). 

Visto o informe da Intervención municipal, núm. 27/2008 de data 16 de maio de 2008, proponse: 

Primeiro.- Recoñecer extraxudicialmente os créditos e aproba-la devandita certificación de obra núm. 
6, polo indicado importe de 127.910,90 G, imputando o seu pagamento á partida 08.51 1.RI.61 1.00, 

Segndo.- Deducir do importe da certiíicación, a cantidade de 1.074,88 G, correspondente aos gastos 
de Subdirección de obra (l% do importe de execución material, máis o 16% do IVE." 

Votación e dictame: 

A Comisión informativa de facenda e patrimonio, co voto favorable dos Sres. Concelleiros do Grupo 
Municipal do PSdeG-PSOE (4), do BNG (2), a abstención do Grupo Municipal do PP (4), e do Grupo 
Municipal do PG (l), dictarninou favorablemente a proposta da Alcaldía antes transcrita." 

"Vista a proposta da Alcaldía, de data 16.05.08, que transcrita dí: 

"Vista a certificación técnica núm. 7 da obra de pavimentación e mellora camiños-municipaís 
redondela (PAM 2006-2008/anualidade 2007) polo importe de 93.737,16 G, obras adxudicadas á empresa CONSTRUCCIÓNS OBRAS E VlAlS, S. A. (COVSA). 

Visto o informe da intervención municipal, núm. 28/2008, de data 16 de maio de 2008, proponse:



Primeiro.- Recoñecer extraxudicialmente os créditos e aproba-la devandita certificzwión de obra núm, 
7, polo indicado importe de 93.737,16 €, imputando o seu pagamento á partida 08.51 l .RI.6l l .00. 

Segundo: Deducir do importe da certificación, a cantidade de 787,70 €, correspondente aos gastos de 
Subdirección de obra (1% do importe de execución materiao, máis o 16 % do IVE)." 

Votación e dictame: 

A Comisión informativa de facenda e patrimonio, co voto favorable dos Sres. Concelleiros do Grupo 
Municipal do PSdeG-PSOE (4), do B.N.G. (2), a abstención do Grupo Municipal do PP (4), e do Grupo 
Municipal P.G. (l), dictaminou favorablemente a proposta da Alcaldía antes transmita." 

"Vista a proposta da Alcaldía, de data 16.05.08 que transcrita dí: 

"Vista a certificación técnica núm. 8 da obra de Pavimentación e mellora camiños-municipais 
redondela (PAM 2006-2008/anualidade 2007) polo importe de 80.718,18 €, obras adxudicadas á empresa 
CONSTRUCCIONS OBRAS E VIAIS, S. A. (COVSA). 

Visto o informe da intervención municipal, núm. 29/2008 de data 16 de maio de 2008, proponse 

Primeiro.- Recoñecer extraxudicialmente os créditos e aproba-la devandita certificación de obra núm. 
8, polo indicado importe de 80.718,18 €, imputando o seu pagamento á partida 08.51 l.RI.6l 1.00. 

Segundo» Deducir do importe da certificación, a cantidade de 678,30 €, correspondente aos gastos de 
Subdirección de obra (l% do importe de execución material, máos o 16% do IVE." 

Votación e dictame: 

A Comisión informativa de facenda e patrimonio, co voto favorable dos Sres. Concelleiros do Grupo 
Municipal do PSdeG-PSOE (4), do BNG (2), a abstención do Grupo Municipal do PP (4), e do Grupo 
Municipal PG (l), dictaminou favorablemente a proposta da Alcaldía antes transcrita." 

INTERVENCIÓNS.- 

A concelleira señora Canal Gómez anuncia que se van a abster posto que nin o persoal nin os 
proveedores teñen culpa da nefasta xestión do goberno municipal. Afirma que o expediente está reparado pola 
interventora e non é para menos porque como non preven axeitadamente o gasto no orzamento logo se atopan 
con que non hai crédito suficiente ou con irregularidades que pon de manifesto o informe de intervención como 
a prórroga dos contratos menores. 

O concelleiro señor González Iglesias dí que na relación de horas extras algunhas se corresponden cos 
incendios, que se o traballo se fai hai que abonalas e que se seguirán a facer cando sexa necesario. 

O concelleiro señor Bastos Fernández dí que apoian a proposta porque pensan que os traballadores 
teñen dereito a cobrar. 

O concelleiro señor Pazos Docampo sinala que non é o mesmo reparar que informar 
desfavorablemente porque iso indica que pode haber irregilaridades pero non ilegalidades. 

A concelleira señora Canal Gómez reñrese de xeito concreto a partidas específicas que non se poden 
considerar como gastos de urxencia. 

O concelleiro señor González Iglesias agradécelle ao PP que se absteña e se ofrece para debater cando



serie A N.° 1503984 

queiran a política de contratación que eles tiñan cando gobemaron en Redondela. 

VOTACIÓN E ACORDO.- 
Sometido o asunto a votación, a Concello Pleno, en votación ordinaria e por maioria dos/as Sres./as 

Concelleiros/as, sendo trece votos a favor (8 do PsdeG-PSOE, 3 do B.N.G., e 2 do P.G.), e oito abstencións (8 
do PP), aprobou, nos seus propios términos, os dictames (6) da Comisión Informativa de Facenda e Patrimonio 
nos antecedentes transcritos.- 

5.- EXPEDIENTE DE INVESTIGACIÓN DA NATUREZA XURÍDICA DUN CAMIÑO EN SANTO PAIO DE ABAIXO-REBOREDA.- 
ANTECEDENTES.- 

Dictame da Comisión Informativa de Facenda e Patrimonio de data 21 de maio de 2008, que transcrita 
dí: 

"Vista a proposta de resolución do instructor do expediente de investigación da natureza xurídica dun 
camiño en Santo Paio de Abaixo — Reboreda, 

Visto o expediente tramitado en relación ao asunto de referencia. 

Visto o Infomie de Secretaría que, transcrito, dí: 

Emítese o presente en cumprimento do preceptuado no artigo 52 do Real Decreto 1372/1986 de 13 de 
xuño polo que se aprobou o Regulamento de Bens das Entidades Locais (RB), publicado no BOE n°l6l de 7 de 
xullo toda vez que dende o 25 de setembro de 2007 se ven desenvolvendo a instrucción do expediente 
administrativo de_ investigación co obxecto de determinar o carácter demanial ou non dun camiño sito en Santo 
Paio de Abaixo, Reboreda, que sería a continuación do denominado “Carreiro da Auga", xa incorporado ao 
Inventario Municipal de Bens (IMB). 

Antecedentes 

l) Obran no expediente a solicitude formulada por un dos veciños da zona, JOSE FIGUEROA RICÓN 
e informe da Aparelladora municipal a partir dos cales, polo Alcalde, mediante resolución do 25 de 
setembro de 2007, despois de obter a relación de propietarios que lindan co devandito camiño se 
acorda incoar expediente administrativo de investigación co obxecto de determinar o carácter 
demanial do camiño en cuestión. 

O expediente desenvolveuse consonte co estabelecido no RB, publicándose a tal efecto un anuncio 
no Boletin Oficial da Provincia e no Taboleiro de Anuncios para os efectos de presentación de 
alegacións por parte dos interesados e notificándoselles particularmente aos propietarios . 

Non se abriu periodo de proba ainda que sí se incorporaron ao expediente os documentos de 
propiedade de tódolos propietarios colindantes que, pola sua banda, non formularon alegacións. 

Lexislación aplicable 

o Os artigos 339 e 344 do Código Civil.



Os artigos 4 e 68 da Lei 7/85 de 2 de abril Reguladora das Bases do Réxíme Local publicada no BOE 
do 3 de abril e modificada pola lei 11/1999 de 21 de abril e pola lei 57/2003 de 16 de decembro de 
Medidas para a Modernización do Goberno Local. (LBRL) 

Os artigos 220.1 e 221 do Real Decreto 2568/1986 de 28 de novembro polo que se aprobou o 
Regulamento de Organización, Funcionamento e Réxime Xurídico das Corporacións Locais (ROF), 
publicado no BOE do 22 de decembro. 

O artigo 74 do Real Decreto Lexislativo 781/1986 de 18 de abril, polo que se aprobou o Texto 
Refundido das Disposicións Legais Vixentes en materia de Réxime Local (TRRL), publicado no BOE 
do 22 e 23 de abril. 

O artigo 264 da Lei 5/97 de xullo da Administración Local de Galicia (LALGA), publicada no DOG 
do 5 de agosto. 

O Rea] Decreto Real Decreto 1372/1986 de 13 de xuño polo que se aprobou o Regulamento de Bens 
das Entidades Locais (RB), publicado no BOE n°16l de 7 de xullo. 

A Lei 33/2003 de 3 de novembro do Patrimonio das Administracións Públicas, (LPAP) publicada no 
BOE do 4 de novembro. 

Conclusións 

a) O informe da técnica municipal sinala que o camiño ten entrada e saida entre duas vías públicas , o 
camiño de subida ao Pousadouro e a estrada de Pazos de Borbén (PO 250), unha lonxitude 
aproximada de 66 ms. e anchura irregular. Un aspecto importante é que o camiño está delimitado 
polos muros de peche agás no primeiro tramo, duns 28,80 ms, no que existe unha pequena sama á 
dereita do camiño en sentido ascendente. Por outra banda indícase que o tránsito a pé é sinxelo e 
non practicable para vehículos. 

b) Dos documentos de propiedade aportados resulta o seguinte: 

> JOSE FIGUEROA RICÓN, aporta unha escritura do ano 2004 na que figura como 
“camiño de carro”. 

> MARIA TERESA GONZÁLEZ COUÑAGO , aporta unha escritura do ano 1985 na que 
figura como “camiño”. 

> PILAR IGLESIAS RIVADULLA, aporta documentación do ano 1965 na que figura 
como “camiño público". 

> JUAN ANDRES BLANCO BLANCO, aporta unha escritura do ano 1979 na que figura 
como “camiño”. 

Ao xuizo da asinante o carácter público do camiño ven corroborado tanto pola realidade fisica como 
polo feito de que tódolos colindantes pecharon as súas propiedades con respecto ao mesmo e lindan 
con él segundo os documentos públicos obrantes no expediente, non existindo contradiccións entre os 
mesmos; 

Por outra banda, é obvio que existe na actualidade un uso público, pacífico, constante e continuado 
do camiño. Isto con independencia das condicións do tránsito, que son as propias dun camiño rural , 

ou do feito de que non se asenten alí servizos municipais, xa que trátase dunha zona que conta con 
viais principais próximos dotados dos servizos necesarios. 

Queda' acreditado polo tanto que se da un uso público actual do camiño, equiparable a unha posesión 
administrativa real do mesmo, o que habilita ao Concello para actuar consonte co preceptuado no
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artigo 53 do RB, é dicir, proceder á taxación do camiño en cuestión, incluilo no inventario Municipal 
de Bens e adopta-las medidas tendentes á efectividade dos dereitos da Corporación en defensa dos 
intereses públicos involucrados na cuestión. 

Nembargantes e tal e como reiteradamente ten declarado a xurisprudencia (Sentencias do TS, entre 
otras, de 23 enero 1990 , 15 octubre 1997 y 1 abril 1998, entre outras) hai que ter en conta que tal 
decisión ten carácter meramente declaratívo respecto da posesión dado que non deñne nin o “ius 
possesssionis” nin o “ius possidendi” é dicir, o dereito a poseer ou o dereito de propiedade que 
somentes os tribunais poden recoñecer ou declarar unha vez exercitadas as accións civís 
correspondentes dado que o inventario é un mero rexistro administrativo que por si só nin proba nin 
crea nin constitue dereito algún a favor da corporación, sendo máis ben un libro que sirve, respecto 
dos seus bens, de recordatorio constante para que corporación exercite oportunamente as facultades 
que lle corresponden (Sentencia do TS do 9 de xuño de l978) 

Xa que logo e á vista do que antecede teño a ben sinalar que aos efectos da resolución do 
expediente debe actuarse de conformidade co artigo 52 do RB polo que, previamente á mesma, debe 
porse de manifesto por término de dez días ás personas a quen afecte e cornpaneceran no mesmo para 
que poidan alegar o que crean convinte ao seu dereito. A partir de ahí e previa incorporación ao 
expediente dos informes que se estimen necesarios para mellor proceder e, no seu caso, o dictame da 
comisión informativa correspondente, adoptarase o acordo pertinente polo pleno do Concello, 
notiñcándose a tódolos interesados aos efectos oportunos”. 

Considerando que no trámite de audiencia non se formulou polos interesados ningunha alegación. 

Visto o informe da Arquitecta técnica do Concello do pasado 18 de abril no que se recolle a descrición 
do camiño en cuestión recomendando a realización dun levantamento topográfico do mesmo. 

Teño a ben formular a seguinte PROPOSTA DE RESOLUCIÓN para a sua adopción , se procede, 
polo pleno do Concello, ao abeiro do artigo 34 do RB, previo dictame preceptivo por parte da comisión 
informativa: 

_ 

Votación e dictame: 

A Comisión informativa de economía, facenda e patrimonio, co voto favorable 
dos/as Sres/as Concelleiros/as dos Grupos Municipais do PSdeG-PSOE (4) do BNG (2), e do PG (1) e a abstención do Grupo Municipal do PP (4), dictaminou favorablemente a- Proposta 
do Presidente antes citada, e na súa consecuencia estimou oportuno propoñer ao Concello 
Pleno, a adopción dos seguintes acordos: 

Resolver o expediente de investigación iniciado por Resolución da Alcaldía do 25 de setembro 
de 2007 incluindo no Inventario Municipal de Bens o camiño citado sito en Santo Paio de 
Abaixo, Reboreda, obxecto do expediente. Adoptada acordo polo pleno do Concello, 
procederase a encomendar á empresa que confeccionou o Inventario a incorporación formal ao 
mesmo, co plano e taxación correspondente. 

O acordo que no seu caso se adopte deberá notiñcarsev aos afectados significándolles que o 
réxime de recursos contra o mesmo réxese polo estabelecido no artigo 43 da LPAP e 55 do RB.- 

VOTACIQN E ACQRDQ.- 
Sometido o asunto a votación, a Concello Pleno, en votación ordinaria e por maioría dos/as SresJas 

Concelleiros/as, sendo trece votos a favor (8 do PSdeG-PSOE, 3 do B.N.G., e 2 do P.G.), e oito abstencións (8



do PP), aprobou, nos seus propios términos, o dictame da Comisión Informativa de Facenda e Patrimonio nos 
antecedentes transcrito.- 

6.- EXPEDIENTE DE INVESTIGACIÓN DA NATUREZA XURÍDICA DUN CAMIÑO NA 
ESTRADA DE CABEIRO A TRASMANö.- 

ANTECEDENTES.- 

Dictame da Comisión Informativa de Facenda e Patrimonio de data 21 de maio de 2008, que transcrito 
di: 

"Vista a proposta de resolución do instructor do expediente de investigación da natureza xurídica dun 
camiño na estrada de Cabeiro a Trasmañó. 

Visto o expediente tramitado en relación ao asunto de referencia. 

Visto o Informe de Secretaría que, transcrito, di: 

“Emítese o presente en cumprimento do preceptuado no artigo 52 do Real Decreto 1372/1986 de 13 de 
xuño polo que se aprobou o Regulamento de Bens das Entidades Locais (RB), publicado no BOE n°l6l de 7 de 
xullo toda vez que dende o 4 de maio de 2007 se ven desenvolvendo a instrucción do expediente administrativo 
de investigación co obxecto de determinar o carácter demanial dun camiño sito na estrada de Cabeiro a 
Trasmañó, nunha zona denominada “Albageíras”. 

O expediente ven motivado polo feito de que no mesmo se instalen, por parte dunha propietaria 
colindante un portal de 2,97 m de ancho por 1,92 m. de alto, fixado sobre dous pilares cadrados de formigón 
provocando a denuncia doutro propietario. 

En relación a este mesmo asunto se emitiron informes pola aparelladora e pola técnico medio de 
administración xeral do Concello. 

O expediente desenvolveuse de conformidade co previsto nos artigo 45 e seguintes do RB e do mesmo 
se deu coñecemento aos posibles interesados/afectados pola resolución que no mesmo se adopte. 

incorporouse ao expediente a documentación e alegacións aportadas polos mesmos, asi como 
fotografías do punto concreto no que se atopa o camiño descargadas do programa "Virtual Earth". 

No expediente tramitado obra pois o seguinte: 

O propio denunciante afirma e acredita que se trata un “camiño de servicio" que comunica as dúas 
vivendas colindantes coa estrada. Tal afirmación se apoia na sua escritura de propiedade (n° 2680 do 
15.09.1986, notar-ía de D. Roberto Martinez Martinez). 

Por outra banda, no seu escrito do 16 de outubro pasado, o mesmo denunciante alega que o instructor , 

D. Manuel Iglesias Carrera, pode ter relacións de parentesco e amistades cos denunciados (Manuel 
Pérez e Mercedes Curro) razón pola cal impugna a sua condición de instructor no presente expediente. 

Outro dos propietarios colindantes, D.José Javier Gil Carrera, afirma na sua alegación que o camiño é 
veciñal é de entrada para as dúas casas aportando unha escritura de propiedade (n° 1365 do 
14.09.1988 notaría de D. José Cora Guerreiro) na que, efectivamente, aparece como camiño veciñal.
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A Comunide de Montes Veciñais en Man Común (CMVMC)° de San Vicente de Trasmañó afirma no 
seu escrito do 12.11.2007 que según comentarios que xurden entre os veciños desta parroquia, sobre 
a propiedade dos terreos que a circundan os lugares de tres casas habitadas na paraxe coñecida 
como "Albagueira " estos terreos son desta Comunidade de Montes, incluso os seus accesos rodados. 
Aportan un plano no que se reflexan estas propiedades, segundo o cal o camiño pertencería a dita 
Comunidade. 

Dna Mercedes Curro Carrera afirma que non pretende xustificar a propiedade do camiño, posto que 
recoñece o seu carácter público se ben considera que tal camiño chega ata o punto no que se instalou o 
portal. Nembargantes, na documentación aportada pola mesma somentes hai referencia a lindes con 
“camiños” sen máis especificacións. 

De acordo co que antecede, resulta o seguinte: 

Non se aporta por D. Gumersindo Garcia Martínez ningunha evidencia ou proba de que o Instructor do 
expediente deba absterse de intervir no mesmo ao abeiro do previsto nos artigos 28 e 29 da Lei 30/1992 de 
26 de novembro de Réxime Xurídico das Administracións Públicas e do Procedemento Administrativo 
Común (LRXAP) polo que ao ser rexeitada esa posibilidade polo mesmo instructor cómpre non tomar en 
conta a recusación formulada, por carecer de fundamento. 

Dos documentos aportados non se deduce a existencia dun camiño público no lugar, todo o máis un 
"camiño de servicio" ou "camiño veciñ 

No plano do catastro de rústica aparece o camiño en cuestión, que se alonga máis alá do punto no que se 
atopa o portal se ben isto non abonda para acreditar o carácter demanial do camiño que se atopa 
documentado como camiño de servicio ou camiño veciñal pero non como camiño público polo que para 
dirimir os posibles litixios que xurdan en relación ao mesmo deberán dirixirse os interesados ou afectados 
á xurisdicción civil ordinaria. 

En apoio de tal argumentación sucede que tal camiño e, concretamente o tramo discutido, non comunica 
núcleos de _poboación nin serve a gran cantidade de predios, senón exclusivamente a uns predios 
determinados, o que afianza o seu carácter de camiño de servizo, se ben, ao non poder atribuirse a sua 
propiedade a un propietario en concreto, o máis probable é que tal camiño fora na sua orixe da CMVMC 
de Trasmañó que é a titular de gran parte dos predios circundantes. 

Somentes nun proceso civil ordinario, tramitado con tódalas garantías procesais normais neses casos 
poderá dirimirse a controversia, tendo en conta que os tribunais son os únicos que poden recoñecer ou 
declarar o dereito a poseer ou o dereito de propiedade , unha vez exercitadas as accións civís 
correspondentes dado que o inventario é un mero rexistro administrativo que por si só nin proba nin crea 
nin constitue dereito algún a favor da corporación, sendo máis ben un libro que sirve, respecto dos seus 
bens, de recordatorio constante para que corporación exercite oportunamente as facultades que IIe 
corresponden (Sentencia do TS do 9 de xuño de 1978) e, no caso que nos ocupa, non existen suficientes 
evidencias para consideralo como público aos efectos previstos pola normativa de aplicación. 

Xa que logo e á vista do que antecedee vistos 

o Os artigos 4 e 68 da Lei 7/85 de 2 de abril Reguladora das Bases do Réxime Local publicada no BOE 
do 3 de abril e modificada pola lei 11/1999 de 21 de abril e pola lei 57/2003 de 16 de decembro de 
Medidas para a Modernización do Goberno Local. (LBRL) 

Os artigos 220.1 e 221 do Real Decreto 2568/¡986 de 28 de novembro polo que se aprobou o 
Regulamento de Organización, Funcionamento e Réxime Xurídico das Corporacións Locais (ROF), 
publicado no BOE do 22 de decembro.



O artigo 74 do Real Decreto Lexislativo 781/1986 de 18 de abril, polo que se aprobou o Texto 
Refundido das Disposicións Legais Vixentes en materia de Réxime Local (TRRL), publicado no BOE 
do 22 e 23 de abril. 

O artigo 264 da Lei 5/97 de xullo da Administración Local de Galicia (LALGA), publicada no DOG 
do 5 de agosto. 

O Real Decreto Real Decreto 1372/1986 de 13 de xuño polo que se apmbou o Regulamento de Bens 
das Entidades Locais (RB), publicado no BOE n°l6l de 7 de xullo. 
A Lei 33/2003 de 3 de novembro do Patrimonio das Administracións Públicas, (LPAP) publicada no 
BOE do 4 de novembro. 

Teño a ben formular a seguinte PROPOSTA DE RESOLUCIÓN para a sua adopción , se procede, 
polo pleno do Concello, ao abeiro do artigo 34 do RB, previo dictame preceptivo por parte da comisión 
informativa: 

llI. Resolver o expediente de investigación iniciado por Resolución da Alcaldía do 4 de maio de 2007 
non incluindo no Inventario Municipal de Bens do Concello o camiño en cuestión por non estimar 
dabondo acreditado o seu carácter demanial. 

O expediente deberá porse de manifesto aos interesados por término de 10 días ao obxecto de que 
dentro de dito prazo e con carácter previo á resolución que no seu caso se adopte, aleguen o que 
crean convinte ao seu dereito”. 

Considerando que, dentro do prazo que se lles outorgou ao efecto non foi presentada polos interesados 
ningunha nova aportación que desvirtue o indicado. 

Teño a ben propor á comisión informativa, que dictamine favorablemente a adopción polo pleno do 
Concello do seguinte acordo: 

Votación e dictame: 

A Comisión informativa de economia, facenda e patrimonio, co voto favorable 
dos/as Sres/as Concelleiros/as dos Grupos Municipais do PSdeG-PSOE (4) do BNG (2), e do 
PG (I) e a abstención do Grupo Municipal do PP (4), dictaminou favorablemente a Proposta 
do Presidente antes citada, e na súa consecuencia estimou oportimo propoñer ao Concello 
Pleno, a adopción dos seguintes acordos: 

Resolver o expediente de investigación iniciado por Resolución da Alcaldía do 4 de maio de 2007 
rexeitando a inclusión no Inventario Municipal de Bens do camiño de referencia por non estimar acreditado o 
seu carácter demanial, debendo de resolver os interesados as suas diferencias en relación ao mesmo diante da 
xurisdicción civil ordinaria." 

VOTACIÓN E ACORDO.- 

Sometido o asunto a votación, a Concello Pleno, en votación ordinaria e por maioría dos/as SresJas 
Concelleiros/as, sendo trece votos a favor (8 do PsdeG-PSOE, 3 do B.N.G., e 2 do P.G.), e oito abstencións (8 
do PP), aprobou, nos seus propios términos, o dictame da Comisión lnformativa de Facenda e Patrimonio nos 
antecedentes transcrito.-
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7.- MODIFICACIÓN DO REGULAMENTO ORGÁNIC CONCELLO.- 
ANTEÇEDENTES.- 

Dictame da Comisión Informativa de Interior de data 21 de maío de 2008, que transcrito dí: 

"Antecedentes.- 

Proposta da Alcaldía de data 5 de maio de 2008, relativa a modificación do Art. 39 do Regulamento 
Orgánico do Concello de Redondela. 

Informe de Secretaria de data 05.05.08. 

Intervencións.- 

.../ 

Votación e dictame.- 

A Comisión Informativa de Interior, en votación ordinaria e por maioría dos/as Sres/as 
Concelleiros/as presentes, sendo seis votos a favor (4 do PSdeG-PSOE, e 2 do BNG), catro votos en contra (4 
do PP) e unha abstención (1 do P.G.), estimou oportuno dictaminar favorablemente a proposta da Alcaldía 
transcrita, e na súa consecuencia propoñer ó Concello Pleno, a adopción dos seguintes acordos: 

Primeiro» Aprobar inicialmente a modificación do Art. 39, do Regulamento Orgánico do Concello 
de Redondela, quedando este redactado do seguinte xeito: 

"Artigo 39.- Os/as concelleiros/as poderán fonnular, nas sesións ordinarias, e unha vez rematada a 
orde do día, rogos e preguntas, como actuacións que non orixinan debates nin acordos, pero sí obrigan a 
contestación polo/a Alcalde/sa-Presidente/a. 

Estes serán presentados no Rexistro Xeral con 24 horas de antelación á data de celebración da sesión 
plenaria, e deberaos contestar o/a Alcalde/sa Presidente/a na mesma sesión e verbalmente. 

Cada grupo politico poderá presentar un máximo de 5 preguntas e 5 rogos por sesión." 

Sgggndo.- Someter a modificación ao trámite de información pública por prazo de 30 días, aos efectos 
de reclamacións e suxerencias, transcurrido o que, sen que se fonnulase algunha, entenderase aprobada 
definitivamente." 

INTERVENCIÓNS.- 

O concelleiro señor Bastos Fernández dí que para o PG a limitación a cinco rogos e cinco preguntas é 
suficiente pero lle parece un pouco esaxerado e non adecuado que por parte do goberno se pretenda establecer 
atrancos á liberdade dos concelleiros para formular rogos ou preguntas nos plenos. Anuncia a abstención do seu 
grupo- 

0 concelleiro señor Pazos Couñago comenza :Agradecendo a proposta porque lle parece que na mesma 
se contén o recoñecemento explícito da labor que está a facer o Partido Popular dado que o que pretenden coa 
modificación do regulamento é que somentes poidan facer en cada pleno cinco rogos e cinco preguntas. Sinala 
que para iso non hai ningún motivo e que o único que sen dúbida non recoñecerán é que lles molestan as 
preguntas da oposición. Pensa que esquecen que todos son concelleiros electos, representantes da vontade 
popular e que o pleno do Concello debe ser unha caixa de resonancia no que se oiga a voz do pobo. Di que o



goberno municipal xa negou nun pleno anterior á participación no mesmo dunha asociación Vecinal e agota 
pretenden silenciar á oposición porque lles resulta incómodo que lles canten as verdades do barqueiro, o cal lle 
parece unha vergoña considerando tanrén que ata o de agora ningunha sesión se alongou inxustiñcadamente nin 
poden dicir que se fixeran rogos ou preguntas sen ñmdamento. Tamén indica que non discute ni un dos euros 
que cobran os concelleiros polo seu traballo pem teñen que facelo e o traballo da oposición é controlar ao 
goberno. Estíma que a proposta dí pouco do seu talante democrático posto que o que desexan é unha oposición 
domesticada e iso non o van a ter nin en sonos e pensa que se a proposta dimanara dim goberno do PP eles lles 
chamarían fascistas e moitas cousas máis. Califica de “cacicada” a proposta e pide que reflexionen sobre a 
mesma e a retiren. 

O concelleiro señor González Iglesias dí que nadie insultou tanto nunha intervención tan corta e que 
teñen que ir adrnitindo que o PP é de dereita e unha dereita recalcitrante. Tamén dí que falta a verdade cando dí 
que se silenciou a algunha asociación veciñal tendo en conta que o de Redondela é un dos poucos concellos que 
contan cun regulamento de Participación Veciñal aprobado e que se cumpre. Sinala que cinco preguntas e cinco 
rogos por pleno e por grupo supoñen un total de vinte preguntas e vinte rogos por pleno e lle parece que 
abonda. Tamén suliña que tratan de evitar espectáculos como o de hai dous meses, cando os concelleiros do PP 
empezaron a inventar preguntas sobre a marcha en función do público asistente á sesión e que non hai ningún 
pleno en Redondela no que se fixeran máis de vinte preguntas. Remata dicindo que o PP somentes gobernou 
cando compraron a dous concelleiros e que non teñen máis posibilidades de gobernar en Redondela porque os 
cidadáns son máis listos ca eles. 

O Alcalde sinala que non se silenciou a ningunha asociación veciñal que simplemente aplicou o 
regulamento polo queo voceiro popular falta á verdade. 

O concelleiro señor Bastos Fernández dr' que este debate non lle parece procedente porque hai moitas 
cousas máis importantes das que ocuparse. 

O concelleiro señor Pazos Docampo dr' que no día de hoxe o PP trae catro preguntas ao pleno polo que 
con carácter xeral lle parece axeitada a limitación a dez rogos e preguntas por grupo dado que o contrario sería 
excesivo. Lle parece que non se pode facer mal uso da regulamentación e considera non procedente que se 
aumenten as preguntas a medida que aumenta o nivel acústico dos plenos. Considera que a medida favorecerá 
o desenvolvemento das sesións. 

O concelleiro señor Pazos Couñago dí que no pleno do 26.11.1996 o PSOE e o BNG presentaron un 
total de 24 preguntas e de xeito similar na meirande parte das sesións cando estaban na oposición. Sinala que se 
queren lles preguntan aos das asociacións e que os regulamentos están para protexer dereitos non para atender 
as conveniencias de quen manda. Indica que algimhas das preguntas prantexadas polo voceiro do BNG cando 
estaba na oposición eran de contido tan transcendente como que onde vai a madeira que resulta da poda das 
árbores da Alameda....etc polo que remata dicindo que este é un exercizo de hipocresía e por outra banda 
reprocha ao Alcalde que obvie o establecido no artigo 33 do regulamento orgánico e faga intervencións 
políticas no lugar de linritarse a modera-lo debate. 

O concelleiro señor González Iglesias dí que nese tempo ao que refírese o voceiro do PP os plenos non 
se convocaban coa mesma periodicidade que agora e que no caso do orzamento fixeron un en tres anos. Pídelle 
que non poña exemplos deses tempos e dí que van a seguir sendo oposición durante moito tempo. 

VOTACIÓN E ACORDO.- 

Sometido o asunto a votación, a Concello Pleno, en votación ordinaria e por maioria dos/as Sres/as 
Concelleiros/as, sendo once votos a favor (8 do PSdeG-PSOE, e 3 do B.N.G.), oíto votos en contra (8 do PP), e 
dúas abstencións (2 do P.G.), aprobou, nos seus propios términos, o dictame da Comisión lnfonnativa de 
Interior nos antecedentes transcrito- 

-.r.›;.-.=;v--,=±.«...›ç›.'«. 

kyš.a›âsr›-ëa.wwavrsuamga



Serie A N.° 1503988 

8.- ACTIVIDADE DE CONTROL DO PLENO: 

8.1.- DAR CONTA DE RE LUCIÓNS DA ALCALDIA E C NCELLEIR S DELE ADOS.- 

O Concello Pleno dase por enterado do comido das Resolucións da Alcaldia e dos Concelleiros 
Delegados dende o día l9 de abril ao 19 de maio de 2008.- 

8.2.- MOCIÓNS.- 

8.2.1.- MOCIÓN E GRUPO MUNICIPAL DO PARTIDO POPULAQ, S/ SOLICITUDE AO SERGAS DE CREACI N PRAZAS DE PEDIATRÍA.- 
ANTECEDENTES.- 

Moción presentada por D. José A. Pazos Couñago, concelleiro do Grupo Municipal do Partido 
Popular, no Rexistro Xeral do Concello con data 26 de maio de 2008, que transcríta dí: 

"Único.- Redondela, nos últimos anos, experimentou un importante incremento na súa taxa de 
nacementos. Esta realidade, indudablemente positiva para calquera concello que pretenda garantir o seu futuro, 
supón que os organismos públicos realicen un importante esforzo para adecuar os servicios que demandan e 
necesitan estes novos cidadáns. 

Porén, ata a data, tal esforzo non se produxo, e son innumerables as queixas que o Partido Popular ven 
recollendo referidas á deficiente dotación de servicios ligados ás necesidades da infancia. Ao longo do presente 
mandato trouxemos algunhas destas demandas a este pleno, as que, desgraciadamente non foron atendidas polo 
goberno municipal. Poderiamos citar, a modo de exemplo, diversas reclamacións referidas á adecuación de 
parques infantis' á normativa de seguridade vixente, ou a solicitude de creación de prazas de gardería, as que, 
sexa por desidia ou por incompetencia, continúan sen ser debidamente atendidas polo bigobemo redondelán. 
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Hoxe traemos ao pleno unha reivindicación que se convertiu nun clamor entre os cidadáns de 
Redondela, referida ao que consideramos unha insuficiente dotación das prazas do servicio de pediatría nos 
centros médicos de Redondela e Chapela. Actualmente, o noso concello carece de servicio de atención 
pediátrico en horario de tarde e noite. Esta situación obriga ós pais de menores, ben a desprazarse aos centros 
sanitarios de Vigo, ou ben a resignarse a que os seus fillos non reciban atención médica especializada sendo 
atendidos polo servicio de mediciña xeral. 

É por todo isto que hoxe solicitamos de tódolos grupos politicos con representación neste pleno, o 
apoio necesario para reivindicar a solución do que consideramos unha situación de absoluta inxustiza, 
reclamando as medidas necesarias para solucionar o déficit de atención médica que afecta aos nenos 
redondeláns. En consecuencia, propoño: 

Que, polo Pleno do Concello de Redondela, se adopte o acordo de instar á Consellería de Sanidade da 
Xunta de Galicia, a creación das prazas de Pediatría necesarias para garantir a atención pediátrica a tempo total 
en Redondela." 

INTERVENCIÓNS.- 

O concelleiro señor Pazos Docampo indica primeiramente que coa moción non se cumpre a lei de 
Normalización Lingüistica. Por outra banda sinala que non lle parece procedente comenzar cunha 
descalificación para despois solicitar o apoio do resto dos grupos. Di que non é lóxico pedir prazas para



urxencias pediátricas cando non as hai en ningún outro sitio, nin de Galicia nin no resto do Estado porque non 
está previsto na lei. Opina que esta moción sirve só cara á galeria. 

O concelleiro señor González Iglesias dí que tampouco hai postos doutras moitas especialidades e lle 
parece que a moción é demagóxíca porque puideron facer estas cousas nos 16 anos que gobemaron na Xunta. 

O concelleiro señor Pazos Couñago dí que él fala normalmente galego e castelán e considera de 
analfabetos renunciar a unha das dúas linguas pero que, en todo caso, se limita a acatar a Constitución. Sinala 
que lles da igual onde teñan ou non teñan o servizo posto que lle parece que hai que pedilo e considera que na 
moción non hai ningunha descalificación. 

O concelleiro señor Pazos Docampo dí que seguirá a ser belixerante coa teima do idioma e reitera que 
establecer ese servizo en Redondela sería irregular dado que non está contemplada na lei. Lle parece que o 
resto é vender fume. 

O concelleiro señor González Iglesias dí que o voceiro do PP non está nun partido que se ven de 
fundar e que cun conselleiro do PP se perdeu o servizo de urxencias en Chapela polo que pensa que non 
procede aceptar agora eses prantexamentos demagóxicos como os que contén a moción.Volve a dicir que eles 
non van a gobernar nunca en Redondela. 

O concelleiro señor Pazos Couñago sinala que él non dixo que fora responsabilidade do goberno 
municipal e que, en calquer caso o voceiro socialista non debe esquecer que o PP obtivo no municipio máis 
votos que o PSOE. 

VOTACIÓN E ACORDO.- 

Sometida a Moción a votación, o Concello Pleno, en votación ordinaria e por maioria dos/as Sres./as 
Concelleiros/as, sendo once votos en contra (8 do PSdeG-PSOE e 3 do B.N.G.), dúas astencións (2 do P.G.), e 
oito votos a favor (8 do PP), rexeitou a Moción do Grupo Municipal do PP, nos antecedentes transcrita.- 

8.2.2.- MOCIÓN DO GRUPO MUNICIPAL D0 PARTIDO POPULAR, S/ BELRARRÚAS NA 
ESTRADA A PEINADOR NA PARROQUIA DE CEDEIRA.- 

ANTECEDENTES.- 

Moción presentada por D. José A. Pazos Couñago, concelleiro do Grupo Municipal do Partido 
Popular, no Rexistro Xeral do Concello con data 26 de maio de 2008, que transcrita dí: 

"ÚNICO: Dende fai xa décadas, os veciños de Cedeira, e máis concretamente de Fortóns e Eira 
Pedriña veñen sufrindo as consecuencias da ausencia de beirarrúas e outras medidas de seguridade na EN-555 
que une o noso concello co aeroporto de Peinador. A situación á que día a día se ven avocados eses veciños 
resulta simplemente insostible. A perigosidade que este tramo de estrada supón para os transeúntes é a todas 
luces evidente. A ausencia de beirarrúas, unido ás altas velocidades dos vehículos procedentes do aeroporto, ao 
que debemos sumar un trazado cheo de curvas, algunhas das que presentan un déficit de visibilidade 
importante, supón que calquer desprazamento, por pequeno que sexa, supoña unha aventura de resultado 
incerto. Non é esta unha afirmación gratuita, como demostra o feito de que nesta zona se produxeran xa varios 
atropelos de consecuencia mortais. 

Actos cotidianos como poidan ser levar aos nenos á parada do autobús escolar, sair das súas 
propiedades co coche, ou simplemente acercarse a casa dun veciño ou a realizar as labores do campo, supoñen 
unha situación de angustia que xa levou aos veciños a manifestarse o pasado verán, sen que teñamos 

‘ 

i» 

‘a 

«Ï-‘rsafívïï? 

¿‘is’? 

Éñjwïáüïh 

'é 

° 
y.

w,



Folio N.° .......................... .. 

¿S0 

Serie A N.° 1503989 

coñecemento de que ata o de agora se realizara xestión algunha polo bigobemo redondelán, encamiñada a 
solucionar esta situación. 

O Partido Popular entende que xa resulta inexcusable obviar esta situación por maís tempo, e que 
chegou o momento de afrontar a búsqueda de solucións de xeito inmediato. En consecuencia propoño: 

Que, polo Pleno do Concello de Redondela se tome o acordo de instar ao Ministerio de Fomento a fin 
de que proceda, coa máxima urxencia, a dotar de beirarrúas e demáis servicios anexos á EN-555, no tramo 
comprendido entre Eira Pedriña e Fortóns, ademáis de crear un paso de peóns que garantice a seguridade dos 
menores na parada de autobús escolar sita no barrio de Fortóns." 

INTERVENCIÓNS.- 

O concelleiro señor Bastos Fernández sinala que apoia a proposta. 
O concelleiro señor Pazos Docampo reitera o seu criterio sobre o incumprimento da Lei de 

Normalización Lingüística e pregunta por qué a moción prantexa a cuestión das beirarrúas con respecto a 
Cedeira e non con respecto a Negros, Cabeiro ou Vilar. Lle parece que a solución virá no intre en que a estrada 
deixe de ser de Fomento ao existir outro vial de comunicación co aeroporto e pase a outra administración. 

O concelleiro señor González Iglesias di que a solución debe ser para tódalas parroquias afectadas 
pola estrada na medida en que sexa posible. Indica que eles estarían dispostos a tratar que Fomento deixe a 
estrada se a Deputación a asume co cal que podería prantexar facer beirarruas onde se poida. 

O concelleiro señor Pazos Couñago dí ao voceiro do BNG que non sabe qué problemas ten co castelán 
cando él non ten problemas co galego. Tampouco entende que a moción anterior lle parecera irrealizable e ésta 
demasiado concreta. 

O Alcalde dí que neste intre Fomento non vai a facer ningún investimento nesa estrada e que, unha vez 
que funcione a autovía deberá pasar a outra administración. 

VOTACIÓN E ACORDO.- 
Sometida a Moción a votación, o Concello Pleno, en votación ordinaria e por maioría dos/as Sres./as 

Concelleiros/as, sendo once votos en contra (8 do PSdeG-PSOE e 3 do B.N.G.), e dez votos a favor (8 do PP e 
2 do P.G.), rexeitou a Moción do Grupo Municipal do PP, nos antecedentes transcrita.- 

8.3.- ROGOS E PREGUNTAS.- 
O concelleiro señor Pazos Couñago pregunta polos problemas de salubridade causados no entorno da 

gardería polos ocupantes das caravanas instaladas nas inmediacións co gallo das festas do Choco e da Coca. 

O Sr. Alcalde resposta que non tivo coñecemento algún de tales problemas. 
Ademáis dito concelleiro, formula o seguinte rogo: 

O Grupo Municipal do Partido Popular tivo coñecemento de diversas caídas que se produxeron nas 
escaleiras de acceso que unen Meixón Frío coa nia Reveriano Soutullo. Estas escaleiras situadas nunha zona 
especialmente sombría, supoñen un perigo para os transeuntes debido ao resbaladizo do pavimento, así como a 
ausencia de pasamáns que pennita descendelas de forma segura. Por iso rogo:



Que se proceda ao tratamento do pavimento destas beirarrúas, así como a instalar un pasamáns que 
permita transitalas coa debida seguridade. 

Polo concelleiro D. Miguel A. Alvarez Ballesteros, se formulan os seguintes rogos: 

a).- A colocación de carteis orientativos ou indicadores de direccións nos cruces de camiños da zona 
do Monte Penide, onde se atopan os montes de Cabeiro, Negros, Trasmañó e Chapela e naqueles camiños e 
Sendeiros do resto dos montes do Concello polos que a menudo transitan coches e persoas. 

b).- Ante as demandas de diversos veciños por mor da perigosidade que están a padecer a diario ao 
non ter visiblidade dabondo nas saidas dos camiños perto das súas vivendas. 

Rogo ao Sr. Alcalde e Concelleiro responsable desta área que fagan as xestións correspondente para a 
colocación de espellos e deste xeito se mellore a seguridade viaria dos seguintes lugares: Fortóns-Cedeira, 
estrada do aeroporto na altura do número 55, Carballiño-Cesantes, saída á altura do número 184, CM do Aguia- 
Chapela, saida deste camiño á Rúa Cidadelle. 

c).- Son moitas as marquesinas deste Concellos as que se atopan nun lamentable estado de 
mantemento. A vista están a cantidade delas que se atopan pintadas, cos cristais rotos, cheas de herbas e silvas, 
con restos de carteis pegados. 

É por iso que unha vez máis rogo aos responsables que fagan unha revisión, limpeza e reparación de 
todas elas. Tamén que se prohiba o pegado de carteis tanto nas devanditas marquesinas como no mobiliario 
público en xeral, baixo a imposición das sancións correspondentes. 

A concelleira D”. María Lorena López Rodríguez, pregunta sobre os problemas de ruídos causados 
polas obras do AVE en San Esteban de Negros e unha autorización solicitada pola empresa para traballar en 
horario nocturno. 

O concelleiro D. Xosé Carlos Pazos Docampo di que neste intre se solucionou, pero que teñen 
solicitado o estudio de impacto ambiental da obra para comprobar as medidas previstas no mesmo, aínda que o 
Concello carece en principio de competencias, pero se tratará de atopar unha solución. 

Pola Presidencia dase por rematada a presente sesión, sendo as vintedúas horas e cincuenta e cinco 
minutos da data fixada no encabezamento, en proba de todo o que, se extende a presente acta, que se inscribiu 
no Libro dende a volta do folio núm. 180 do Papel Timbrado da Comunidade Autónoma de Galicia, Serie A n° 
1503979 ata a volta do folio núm.190, Serie A n° 1503989, e todo o que, como Secretaria, DOU FE.- 
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